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Samen sterk voor een  
bloeiende sector!
Sinds 1860 is de Koninklijke Algemeene Vereeniging voor Bloembollencultuur (KAVB) 
de verbinding tussen ondernemers in de bloembollensector, de overheid en de 
omgeving. Samen met 1.000 aangesloten leden behartigen we elke dag, nationaal en 
internationaal, de belangen van de ondernemers in de sector.
De vereniging is het kenniscentrum waar ondernemers, de overheid en de omgeving 
terecht kunnen met vragen over de veredeling, teelt, export en broeierij van bollen. Ook 
biedt de KAVB een aantal diensten aan zoals het gebruik van de Proef- en monstertuin, 
de database met uitspraken van het Scheidsgerecht, de database met geregistreerde 
cultivars en juridisch advies. Het is de vereniging in 2022 weer gelukt om samen met de 
leden een flink aantal mooie resultaten te boeken. Dit ondanks het gegeven dat we na 
de coronacrisis in een energiecrisis terecht zijn gekomen. In het jaarverslag dat voor u 
ligt vindt u het volledige overzicht van de behaalde resultaten. De indeling sluit aan bij 
de Uitvoeringsagenda 2021-2024 zodat u in één blik kunt zien welke resultaten uit de 
agenda zijn behaald.
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Ambitie van de KAVB
Problemen en knelpunten die in de bloembollensector 
ontstaan agenderen, zodat passende oplossingen  
gevonden kunnen worden en gezonde bedrijven  
toekomstbestendig blijven.
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1. Van Coronacrisis 
naar Energiecrisis

✔ Hoge energieprijzen vragen om actie
Nadat corona in 2022 steeds meer naar de achtergrond 
verschoof, ontstond met de inval van Rusland in de 
Oekraïne een nieuwe crisis. De bloembollensector 
kreeg, net als andere sectoren en huishoudens, te ma-
ken met een enorme stijging van de energieprijzen.
Reden voor de gezamenlijke tuinbouwsectoren om, 
net als bij de coronacrisis, een crisisteam in te rich-
ten. Daarin overlegden de organisaties onder leiding 
van Glastuinbouw Nederland over de gevolgen van 
de hoge energieprijzen voor de tuinbouw. Dit heeft 
onder meer geleid tot een brandbrief aan de Tweede 
Kamer. Eind 2022 werd duidelijk dat de zogenoemde 
TEK-regeling ook voor tuinbouwbedrijven ging gel-
den. Naast energie was ook de exportstop van tuin-
bouwproducten naar Rusland, waaronder bloembol-
len, onderwerp van gesprek. Evenals de forse inflatie 
die ontstond door de hoge energieprijzen en de hoge 
inkoopprijzen van onder andere kunstmest.  

✔ Honderden brandbrieven aangeboden 
aan minister Jetten
Aan de oproep van sierteeltorganisaties om een 
brandbrief over de hoge energieprijzen te sturen aan 
minister Jetten (Klimaat & Energie) is massaal gehoor 
gegeven. Op 7 september overhandigde de voorzitter 
van Glastuinbouw Nederland meer dan 700 brieven 
waarin ondernemers duidelijk maakten dat de nood 
ongelofelijk hoog is. Tientallen hiervan waren afkom-
stig vanuit de bloembollensector. In de brief werd o.a. 
verzocht om een compensatieregeling voor de tuin-
bouw in het leven te roepen. Naar aanleiding van de 
brieven is een team ingericht met glastuinbouwspeci-
alisten en een vertegenwoordiging van de ministeries 
van LNV, EZK en Financiën om oplossingsrichtingen 
te bespreken. Naast onder meer Glastuinbouw Ne-
derland, Royal Flora Holland, Greenport Nederland 
en VGB werkte de KAVB actief mee aan dit dossier.

✔ Tegemoetkoming Energiekosten-rege-
ling (TEK) voor de tuinbouw
In oktober meldde het kabinet dat er een regeling Te-
gemoetkoming Energiekosten-regeling (TEK) werd 
ingericht om mkb-bedrijven te ondersteunen van-
wege de sterk gestegen energiekosten. Deze regeling 
kwam ook beschikbaar voor de land- en tuinbouw. De 
regeling diende echter nog aangepast te worden voor 
de agrarische bedrijven. Dankzij een gezamenlijke 
lobby is het gelukt om de drempel om in aanmerking 
te komen voor de tegemoetkoming te verlagen van 
12,5 naar 7 procent. Daarmee werd de regeling bereik-
baar voor meer bedrijven die anders niet geholpen 
zouden zijn. Ook is de maximale vergoeding voor 
de tuinbouw omhoog gegaan van 62.000 euro naar 
160.000 euro. Een ander knelpunt waarnaar is geke-
ken is de overbrugging van de periode totdat het loket 
van de TEK in 2023 opengaat. Voorkomen diende te 
worden dat ondernemers de openstelling van de TEK 
niet eens zouden gaan halen.

Agenda

✔ Het inventariseren en waar mogelijk oplossen van 
knelpunten die door de crisis in de bloembollensector en 
bij bedrijven ontstaan.

✔ Het monitoren van de ontwikkelingen op de 
afzetmarkten en de (wereld)economie.

✔ Scenario’s uitwerken waar de sector nu staat en 
inventariseren wat nodig is om te herstellen.

✔ Belangenbehartiging: via lobby en netwerk problemen 
en kansen in relatie tot energie agenderen bij de politiek 
en de maatschappij. 

✔ Informeren van leden over de laatste ontwikkelingen.
✔ Informeren overheid en maatschappij over 

ontwikkelingen in de sector.
✔ Vraagbaak voor de leden.
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✔ Expertmeeting galmijt levert nieuwe 
kennis op
Tot en met 2025 kunnen bloembollentelers nog het 
middel Movento gebruiken. Daarna is er geen che-
misch middel meer tegen galmijt in tulp beschikbaar. 
En dat terwijl galmijt een belangrijke verspreider is 
van onder meer het virus TVX. Voor de KAVB reden 
om eind november 2022 een expertmeeting te beleg-
gen met deskundigen van binnen en buiten de bloem-
bollensector. Tijdens deze bijeenkomst is veel kennis 
uitgewisseld over allerlei aspecten van de galmijt. 
Daarbij werd duidelijk dat niet alle kennis over met 
name de levenscyclus van galmijt goed bekend is. Na 
de meeting zijn afspraken gemaakt voor een vervolg.

✔ Stichting Bloembollenonderzoek een feit
Collectief gefinancierd onderzoek in de bloembol-
lensector is sinds 2022 weer mogelijk. Op 1 april ging 
de minister van LNV akkoord met een Algemeen 
Verbindend Verklaring voor onderzoek in de bloem-
bollensector. De Stichting Bloembollen Onderzoek 
coördineert de voorstellen voor onderzoek, begeleid 
de uitvoering en financiert een meerjarig onderzoeks-
programma voor de bloembollensector. Hierbij gaat 
het vooral om gewas overschrijdend fundamenteel 
en strategisch onderzoek. De stichting is voortvarend 
van start gegaan en de eerste onderzoeken zijn, na 
goedkeuring van de programmaraad, direct gestart. 

In het najaar zijn ook de eerste nota’s aan alle bloem-
bollentelers verstuurd. Bollenbedrijven betalen 50 
euro per ha. Daarmee kan jaarlijks voor een bedrag 
van 900.000 euro onderzoek worden uitgevoerd en 
gecoördineerd. De Algemeen Verbindend Verklaring 
geldt voor zes jaar en loopt tot en met 31 december 
2027. De KAVB vindt het belangrijk dat in die periode 
onderzoeksprojecten worden uitgevoerd die helpen 
de sector toekomstbestendig te maken.

✔ Onderzoeken vrijwillige KAVB-fondsen 
afgerond
In 2022 zijn drie grote 4-jarige onderzoeksprojecten 
afgerond. Via deze projecten werd onder andere ge-
werkt aan de toepassing van nieuwe veelal digitale 
technieken in teelt en verwerking, nieuwe teeltsyste-
men voor hyacint en vergroening van de tulpenteelt. 
De projecten hebben nieuwe inzichten opgeleverd 
over de mogelijkheden van bijvoorbeeld datage-
stuurd telen en verwerken van tulpen, maar ook over 
het telen van hyacinten in een eenrichtingsysteem 
en over het werken met een waarschuwingssysteem 
vanwege vuur in tulp. Met deze resultaten kunnen 
telers hun werkzaamheden op een manier uitvoeren 
waar de maatschappij om vraagt. KAVB-leden droe-
gen via vrijwillige gewasfondsen bij aan deze pro-
jecten. Met de komst van de Algemeen Verbindend 
Verklaring voor bloembollenonderzoek zijn de vrij-
willige fondsen (met uitzondering van Zantedeschia) 
in 2022 opgeheven.

✔ Via “Teelt in beeld” nieuwe aanpak mid-
delenbeleid
De tijd dat een vervallen chemisch gewasbescher-
mingsmiddel direct kan worden vervangen door een 
nieuw chemisch middel bestaat niet meer. Tijd dus 
om met een andere strategie aan de slag te gaan. Hier-
voor is het van groot beland dat duidelijk is waar de 
sector staat. Hoe ziet het beschikbare middelenpak-
ket eruit in 2026 en hoe kunnen we hier vervolgens 
met een geintegreerde aanpak per gewas op inspelen? 
Met het beantwoorden van deze vragen is in 2022 een 
start gemaakt. “Teelt in beeld” is onder andere al be-
sproken met een aantal productgroepen en kringen. 
In 2023 wordt dit door de KAVB verder uitgerold.  

Agenda

✔ Inventarisatie, agenderen en oplossen van knelpunten 
gewasbescherming.

✔ Belangenbehartiging gewasbescherming via lobby en 
netwerk.

✔ Investeren in onderzoek. Het stimuleren en financieren 
van onderzoek en innovatie op het gebied van 
duurzaamheid én kwaliteit. 

✔ Uitvoering Visie Vitale Teelt 2030: www.vitaleteelt.nl 
✔ Belangenbehartiging kwaliteit en soortechtheid. 
✔ Versnelde toelating groene middelen.
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2. Hogere eisen, 
minder middelen

✔ Nieuw azolenprotocol voorgelegd aan Ctgb
Sinds 2020 gelden aangescherpte regels voor het ge-
bruik van azolen in de teelt van bloembollen. Naar 
aanleiding hiervan is op initiatief van de KAVB onder-
zocht of deze regels versoepeld kunnen worden. Om 
aan te tonen dat de genomen maatregelen te streng 
zijn is o.a. onderzocht wat het effect is van de aange-
scherpte maatregelen om de verspreiding van Asper-
gillus fumigatus vanuit afvalhopen terug te dringen. 
Duidelijk werd dat de aamgescherpte maatregelen 
geen toegevoegde waarde hebben om het ontstaan en 
de verspreiding van de schimmel Aspergillus fumiga-
tus te voorkomen. De resultaten zijn in 2022 verwerkt 
in een voorstel voor een nieuw azolenprotocol dat aan 
het Ctgb is voorgelegd. De besluitvorming hierover 
wordt in 2023 verwacht.

✔ Positieve uitspraak gewasbescherming 
bij N2000  
De rechtbank Noord-Nederland heeft op 23 juni jl. uit-
spraak gedaan in een verzoek om een voorlopige voor-
ziening met betrekking tot een handhavingsverzoek 
van bloembollenteelt nabij een N2000 gebied. Met 
het verzoek wilde Meten=Weten afdwingen dat de 
provincie Drenthe handhavend zou optreden tegen de 
teelt van lelies op een perceel nabij een N2000 gebied. 
De rechtbank heeft het verzoek afgewezen. De KAVB 
en LTO zijn blij met deze uitspraak en hadden dit ei-
genlijk ook verwacht. De uitspraak geeft aan dat de 
provincie Drenthe de juiste beslissing heeft genomen 
om niet over te gaan tot handhaving. Ook in andere 
provincies zijn vergelijkbare handhavingsverzoeken 
gedaan. De KAVB trekt samen op met LTO Nederland 
om de provincies waarin juridische procedures rond-
om Natura spelen inhoudelijk te ondersteunen. 

✔ Productgroepen in gesprek over kwaliteit
De productgroepen van de KAVB adviseren de BKD 
over de kwaliteitskeuring van bloembollen. In 2022 
zijn ook weer diverse wijzigingen in keuringen be-
sproken met de besturen van de productgroepen en 
daarna doorgevoerd. Hierbij letten de productgroe-
pen vooral op of de aanpassing een bijdrage levert aan 
een efficiënte, goede en betaalbare kwaliteitskeuring.

✔ Landeneisen conflicteren met naamgeving
Hoge eisen stellen derde landen aan de producten die 
zij invoeren. Vaak hebben die eisen betrekking op de 
gezondheid van de in Nederland geteelde bollen en 
knollen. Soms hebben die eisen ook betrekking op de 
manier waarop de namen van bolgewassen op fytosa-
nitaire certificaten is vermeld. Zo is steeds vaker vereist 
om naast de geslachtsnaam ook de speciesnaam te ver-
melden. Bij veel bol- en knolgewassen is dat een lastige 
vraag, omdat die gegevens niet bekend zijn. Door de 
jaren heen is veel veredeld en zijn er kruisingen tussen 
soorten gemaakt waarmee er geen eenduidige species-
naam is. In 2022 voerde de KAVB hierover gesprekken 
met Anthos, de NVWA en de BKD. Voor de export van 
Zantedeschia naar Taiwan is een oplossing gevonden. 

✔ KAVB blij met versnelde toelating groene 
alternatieven
Goed nieuws uit Brussel: vanaf november 2022 wor-
den biologische alternatieven voor gewasbescher-
mingsmiddelen versneld toegelaten. Daarnaast zegt 
de Europese Commissie financiële steun toe aan de 
lidstaten om dit proces te gaan versnellen. Samen met 
LTO Nederland zet de KAVB zich al lange tijd stevig 
in op dit onderwerp. Het versneld beschikbaar komen 
van groene alternatieven is een onmisbare stap in het 
kunnen ondervangen van het steeds smaller worden-
de middelenpakket. Ook draagt het bovendien bij aan 
het verder verduurzamen van de land- en tuinbouw. 

✔ Nauwelijks middelen toegelaten via KUG 
regeling
In 2022 is er slechts een nieuw middel via een Kleine 
Uitbreiding gewasbeschermings (KUG) toegelaten in 
de bloembollenteelt. Dit betreft het onkruidbestrij-
dingsmiddel Titus. De KAVB is blij met dit resultaat, 
omdat eerder in 2022 het middel Asulam niet langer 
kon rekenen op een vrijstelling voor de bloembollen-
sector. De KAVB heeft eerder tegen dit besluit be-
zwaar aangetekend. 
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3. Veranderend 
klimaat

✔ Wateroverlast 2021 leidt tot nieuwe af-
spraken
Vrijdag 18 juni 2021 was voor kwekers in de Zijpe en 
delen van Kennemerland een heftige dag. In korte 
tijd viel er zoveel regen, dat hun percelen langdurig 
onder water kwamen te staan met schade tot gevolg. 
Op initiatief, en onder leiding van, KAVB en LTO zijn 
kwekers het gesprek aangegaan met het Hoogheem-
raadschap Hollands Noorderkwartier. In 2022 zijn 
twee avonden georganiseerd met alle betrokken par-
tijen. In een open sfeer zijn voorstellen gedaan door 
ondernemers en het waterschap om bij dergelijke ca-
lamiteiten in de toekomst zo veel mogelijk te voorko-
men. Inmiddels zijn voorstellen omgezet in plannen 
die worden uitgevoerd.  

✔ Bloembollen als rust- en wintergewas
Najaar 2021 presenteerde het ministerie van LNV het 
concept voor het 7e Actieprogramma Nitraatrichtlijn. 
Daarbij werd gekozen voor vaste rooi- en plantmo-
menten voor alle bloembolgewassen. Voor 1 oktober 
dienden alle voorjaarsbloeiers te zijn geplant en alle 
zomerbloeiers gerooid. Een onwerkbare situatie, zo 
oordeelde de KAVB. In 2022 is veel werk verzet om te 
komen met een werkbaar alternatief. Daarbij is door 
een groot aantal ondernemers een waardevolle in-
breng geleverd. Ook leverde bodemdeskundige Anne 
Marie van Dam een belangrijke bijdrage. Via een we-
binar zijn de leden geïnformeerd over de voortgang 
van dit onderwerp. Resultaat van deze inspanningen 
is dat voorjaars- en zomerbloeiers de status hebben 
gekregen van rust- en wintergewas. Daarmee is de 
vrees voor vroegtijdig rooien en planten van de baan. 

✔ Energiemonitor weer uitgevoerd 
Vorig jaar zijn bloembollenbedrijven benaderd met 
de vraag om hun energiegebruik door te geven aan 
de onderzoekers van Wageningen University en Re-
search om zo de energiemonitor samen te stellen. 
Deze monitor is uitgevoerd met ondersteuning van de 
KAVB omdat op deze manier een onafhankelijk beeld 
gegeven kan worden van het energieverbruik. Hieruit 
blijkt dat de bloembollensector de afgelopen jaren 
enorm op energie heeft bespaard door het nemen van 
allerlei maatregelen. 

✔ Waterschappen helpen telers met investe-
ren in bodem en water
In de werkgebieden van Hoogheemraadschap Hol-
land Noorderkwartier en Rijnland kunnen onder-
nemers gebruik maken van het zogenoemde Land-
bouwportaal. Via dit portaal kunnen ondernemers 
een gratis afspraak maken met een coach, die advie-

Agenda

✔ Belangenbehartiging klimaatdoelstellingen. De KAVB werkt aan 
voor de sector realistische en acceptabele doelstellingen op zowel 
landelijk als Europees niveau. Rust en ruimte in regelgeving even-
als eerlijke concurrentie en gelijke wetgeving voor bloembollenbe-
drijven binnen Europa.

✔ Belangenbehartiging water. 
✔ Gezonde bodem. Werken aan een duurzame bodemvruchtbaarheid 

en bodemweerbaarheid met een goede waterhuishouding. 
✔ Belangenbehartiging energie. De sector is er de afgelopen jaren 

goed in geslaagd om energie te besparen. Hier is echter nog winst 
te behalen.

zen kan geven over onderwerpen zoals erfafspoeling, 
mineralen en meststoffen, duurzaam bodemgebruik 
en perceel- en oeverinrichting. In een aantal geval-
len zijn er subsidiemogelijkheden om daarin te in-
vesteren. De KAVB ondersteunt dit initiatief, omdat 
voor bloembollentelers een goede bodemkwaliteit en 
schoon oppervlaktewater van groot belang zijn.

✔ Gezonde bodem in onderzoek opgenomen
Werken aan een duurzame bodemvruchtbaarheid en 
weerbaarheid is van groot belang voor een duurzame 
teelt van bloembollen. In 2022 zijn daarom twee on-
derzoeksprojecten gestart. In de projecten “Bollen, 
bodem & aaltjes, integraal aangepakt” en “Grondige 
aanpak bodemplagen” wordt onderzoek gedaan naar 
vernieuwde integrale teeltconcepten gebaseerd op 
ecologische, agronomische en technologische aspec-
ten. Deze projecten worden onder andere gefinan-
cierd via de Stichting Bloembollenonderzoek.  



8 |  Resultaten KAVB

 

8 |  Resultaten KAVB

4. Schaarste aan 
personeel

✔ Onderhandelingen nieuwe cao
De KAVB is een van de organisaties die als werkgever-
spartij de onderhandelingen voeren over de cao Open 
teelten. Heel belangrijk voor de sector, zeker als er 
sprake is van krapte op de arbeidsmarkt. Per 1 maart 
2023 verstrijkt de looptijd van de huidige cao. Vandaar 
dat in het najaar van 2022 de onderhandelingen zijn 
gestart tussen werkgevers en vakbonden over een 
nieuwe cao. Door de vakbonden is ingezet op flinke 
salarisverhogingen. Dit mede omdat de overheid in 
2022 ook het minimum loon verhoogde. De verwach-
ting is dat in 2023 duidelijkheid komt over de inhoud 
van een nieuwe cao.  

✔ Bollenacademie zoekt meer verbinding 
met onderzoek
Onderwijs, kennis opdoen en delen, nascholing, alle-
maal zaken die belangrijk zijn en blijven voor behoud 
van medewerkers in de bloembollensector. De Bolle-
nacademie, waarin de KAVB samenwerkt met andere 
partners in de bollensector, speelt in de sector de cen-
trale rol als het gaat om deze onderwerpen. In 2021 
heeft het bestuur van de Bollenacademie haar mis-
sie en de visie opnieuw vastgesteld. Naar aanleiding 
hiervan is in 2022 tijd geïnvesteerd in het zoeken naar 
meer verbinding met onder andere onderzoek. Dat 
heeft geleid tot onder meer geleid tot een samenwer-
king met de Topsector Tuinbouw en Uitgangsmateri-
alen. Ook heeft de Bollenacademie de positie gekre-
gen van klankbordgroep voor het onderzoeksproject 
Weerbare Bodem, dat in 2022 is gestart. 

Agenda

✔ Belangenbehartiging arbeid. 
✔ De KAVB is partner van de Bollenacademie. 

Via de Bollenacademie werkt de KAVB samen 
met andere (onderwijs)partners aan een snelle 
informatievoorziening en kennisdeling voor de hele 
bloembollensector. Ook zorgt de KAVB er zo voor dat 
het aanbod van onderwijs en de wensen in de praktijk zo 
goed mogelijk op elkaar zijn afgestemd.

✔ Belangenbehartiging tijdens de onderhandelingen voor 
lonen en vergoedingen binnen de CAO Open Teelten. 

✔ Positief positioneren van de sector voor jongeren.

✔ Studiedag Bollenacademie in teken van 
onderzoek en innovatie
Op 3 oktober organiseerde de Bollenacademie een 
studiedag voor studenten en docenten van het MBO 
en HBO, die zich richten op de teelt en broeierij van 
bloembollen. De ruim tachtig aanwezigen kwamen bij-
een op de locatie Bleiswijk van Wageningen UR, waar 
een belangrijk deel van het onderzoek aan bloembol-
len plaatsvindt. De KAVB begeleide deze dag en on-
derzoekers gaven uitleg over het lopende onderzoek 
naar diverse nieuwe teeltsystemen. Ook werden ver-
schillende bedrijven bezocht waarbij aandacht besteed 
werd aan duurzaamheid en innovatieve projecten waar 
door deze bedrijven aan wordt gewerkt.

✔ Lesmodule Bodem en filmpjes ontwikkeld 
Medewerkers van bollenbedrijven willen graag hun 
kennis op peil houden. De afgelopen jaren is aandacht 
voor de bodem steeds belangrijker geworden. Over dit 
onderwerp heeft de Bollenacademie vorig jaar de les-
module Bodem ontwikkeld. Deze gratis lesmodule be-
staat uit dertien hoofdstukken die gaan over onder meer 
de fysische, chemische en biologische eigenschappen 
van de bodem. Ook komen onderwerpen als klimaat, 
geologie, waterbeheer en verdichting aan de orde. 
Over ditzelfde onderwerp zijn door de Bollenaca-
demies in samenwerking met AgriHolland vijftien 
filmpjes gemaakt, die eind 2022 zijn gelanceerd. In de 
filmpjes komen telers, adviseurs, experts en onder-
zoekers aan het woord over de diverse aspecten van 
bodem. Op www.bollenacademie.nl zijn de lesmodu-
le en de filmpjes te vinden.

Ambitie van de KAVB
De bloembollen sector kan beschikken over voldoende 
inzet van mensen die enthousiast en goed gekwalificeerd 
zijn voor het werk. Inzetten op innovatie, robotisering en 
mechanisatie van werkprocessen. 
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5. Bedrijfsopvolging  
& jongeren

✔ Regeling bedrijfsopvolging blijft
De bloembollensector kent veel familiebedrijven. 
Gelukkig is er nog steeds veel enthousiasme bij jon-
geren om het bedrijf van hun ouders of familie over 
te nemen. Daarmee blijft de continuïteit van de sec-
tor gewaarborgd. Het traject van bedrijfsovername is 
echter niet altijd eenvoudig. De overheid kent de zo-
genoemde Bedrijfsopvolgingregeling (BOR), die voor 
zo’n proces van groot belang is. De toekomst van deze 
regeling was echter onzeker. Na een gezamenlijke 
lobby is het in 2022 gelukt om de regeling te behou-
den. De overheid wil wel nagaan waar deze regeling 
te verbeteren valt. De KAVB is tevreden met het be-
sluit om de BOR niet af te schaffen, maar juist te ver-
beteren. De KAVB blijft echter wel alert of de beoogde 
verbeteringen geen versoberingen zijn.

✔ KAVB Jong! populair
Elk seizoen weten weer meer jonge ondernemers 
in de bloembollensector de netwerkactiviteit KAVB 
Jong! te vinden. Het afgelopen jaar telde de groep 
het maximum aantal van 25 deelnemers. Voor deze 
groep stelt de KAVB elk jaar weer een zo gevarieerd 
mogelijk programma samen. Zo werd in het voorjaar 
van 2022 een kookworkshop gedaan en werd bij een 
deelnemer op het eigen bedrijf actief gewerkt aan de 
aanpak van een crisis. In het najaar werden de deel-
nemers geïnformeerd over het project Zoetwaterboe-
ren. Ook gingen de jongeren op pad in Zuid-Limburg 
om daar alles te leren over nichemarkten als de teelt 
van maretakken en de marketing van kruiden. 

✔ Gloednieuw vervolg KAVB Academy
Begin 2022 sloot de groep die in het najaar van 2021 
was gestart met het eerste KAVB Academy program-
ma, het programma succesvol af op Nyenrode Busi-

ness University in Breukelen 
met een gastcollege over finan-
ciering. Het daverende suc-
ces van het eerste programma 
inspireerde tot een vervolg. 
Vandaar dat vorig jaar ook is 
gestart met de opzet van een 
gloednieuw programma geti-
teld “Weerbaar en proactief 
ondernemerschap”. Wederom 
werd, wederom in samenwer-
king met Nyenrode Business 
University, een hoogstaand 
aanbod samengesteld. In janu-
ari 2023 start de tweede reeks 
van KAVB Academy.    

Agenda

✔ Voorzetten van programma KAVB-Jong!
✔ Verdere verdieping met programma KAVB Academy.
✔ Samen met de partners van de Bollenacademie 

activiteiten organiseren met en voor studenten.
✔ Afspraken met de Belastingdienst over 

waarderingsnormen bloembollenkraam.

Kijk hier welke 
digitale cursussen 

en lesmateriaal 
beschikbaar zijn! 
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6. Waardering van de 
maatschappij

gen. Elk deel van de Wow-zone had weer een andere 
combinatie. Vanaf eind juni bloeiden de dahlia’s en 
bleven dat doen tot de sluiting van de Floriade. Be-
zoekers waren zeer enthousiast over alle kleuren en 
vormen van dahlia’s die werden geshowd in combina-
tie met andere siergewassen.

✔ Gedeputeerden op werkbezoek 
in de sector
De KAVB vindt het van groot belang om in gesprek 
te blijven met de omgeving. Met de Provinciale ver-
kiezingen in het vooruitzicht heeft de KAVB in 2022 
geïnvesteerd in het organiseren van werkbezoeken 
voor de Provincies. De Zuid-Hollandse gedeputeerde 
Meindert Stolk bezocht op uitnodiging van de KAVB 
op 16 augustus drie bloembollenbedrijven in de 
Bloembollenstreek. Doel van dit bezoek was om hem 
kennis te laten maken met de sector en in gesprek te 
gaan over de uitdagingen in de sector op het gebied 
van ruimtelijke ordening, huisvesting medewerkers 
en groen onderwijs.  
De Noord-Hollandse gedeputeerde voor econo-
mie, land- en tuinbouw Ilse Zaal bezocht op 31 au-
gustus het bedrijf van Kapiteyn in Breezand. Ook 
hier kwamen alle actuele thema’s die in de sector 
spelen aan de orde. Bij dit bezoek waren ook ver-
tegenwoordigers van de KAVB-kringen Noordelijk 
Zandgebied en West-Friesland, Hoogheemraad-
schap Hollands Noorderkwartier, de Rabobank en 
burgemeester en wethouder van de gemeente Hol-
lands Kroon aanwezig.

Agenda

✔ Belangenbehartiging:
• Inbreng in discussies met maatschappelijke 

organisaties, omwonenden en politiek.
• Proactief de publieke en politieke opinie voorzien 

van feiten rond de bollenteelt en het gebruik van 
gewasbeschermingsmiddelen.

✔ Woordvoering landelijke en regionale pers inzake 
onderwerpen die op het snijvlak liggen van de 
bloembollensector en de maatschappij (economie, 
teelt, weersomstandigheden, corona etc). 

✔ Het opstellen van een PR-programma om de 
maatschappij op een positieve manier kennis te laten 
maken met de bloembollensector en haar producten 
(inclusief social media strategie, voorjaars- én 
zomerbloeiers). Doel hiervan is onder andere het 
verbeteren van het imago van de sector.

✔ Het presenteren en positief neerzetten van de 
bloembollensector op de Floriade 2022 in Almere. 

✔ Waardering voor sector creëren.

Ambitie van de KAVB
In de media en in het maatschappelijk  
en politieke debat worden discussies op 
een open, transparante en integere manier 
gevoerd. Discussie op basis van feiten en 
geen besluitvorming op basis van emotie. 
Geen framing.

✔ WOW-zone groot succes op Floriade
De Floriade in Almere was voor de bloembollensector 
een unieke gelegenheid om te laten zien hoe bloem-
bollen en -knollen kleur geven aan het openbaar groen. 
Dit sloot nauw aan bij het thema van de Floriade: Gro-
wing Green Cities. De KAVB nam het initiatief om de 
zogenoemde Wow-zone, een strook van 800 bij 5 me-
ter, gedurende de gehele openstellingsperiode te voor-
zien van kleur. De eerste zes weken gebeurde dat met 
een beplanting met tulpen, die voornamelijk waren 
geleverd door telers uit de provincie Flevoland. Na de 
tulpen namen de dahlia’s het stokje over. Dahliatelers 
hadden al begin april 3.000 knollen opgeplant in pot-
ten, die half mei groot genoeg waren om in de Wow-zo-
ne te worden geplant. Daar werden ze gecombineerd 
met lelies, diverse vaste planten, grassen en eenjari-
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✔ Bloembollen kleuren aftrap 
‘The Green Mile’  
Begin november gingen er ruim 30.000 bloembollen 
de grond in op diverse locaties langs de gehele Stad-
houderskade, van het Rijksmuseum tot de Hogeschool 
van Amsterdam. De drukste verkeersader van de bin-
nenstad ondergaat een stevige vergroeningskuur. Met 
het project The Green Mile wordt er een toekomstbe-
stendige omgeving voor mens, dier en natuur gereali-
seerd. Met het planten van bloembollen, aangeboden 
door de KAVB namens de sector, werd daarmee de 
officiële aftrap gegeven. Bij het plantmoment waren 
ook de mede-initiatiefnemers van het project aanwe-
zig, waaronder De Nederlandse Bank, Heineken en het 
Rijksmuseum. Vanaf het vroege voorjaar van 2023 zal 
The Green Mile zichtbaar worden onder meer door de 
bloeiende krokussen, narcissen, tulpen en alliums.

✔ KAVB bereikt 8 miljoen Nederlanders 
met PR campagne 
In 2021 heeft de KAVB een PR plan opgesteld. Doel van 
dit plan is het positief ondersteunen van het imago van de 
bloembollenteelt. Elk jaar wordt een uitgebreid actieplan 
opgesteld en uitgevoerd. In 2022 zijn hiermee mooie re-
sultaten behaald, zowel op regionaal als landelijk niveau, 
waarmee ruim 8 miljoen Nederlanders zijn bereikt! 

✔ Bollenvogelbingo groot succes
Bloembollenvelden zijn in het voorjaar voor vo-
gels een ideale plek om te broeden. Dit geldt niet 
alleen voor algemene vogels als de scholekster en 
de kievit, maar ook voor zeldzamere soorten als 
gele kwikstaart en patrijs. Om duidelijk te maken 
hoe belangrijk die bollenvelden zijn voor bollen-
vogels, introduceerde de KAVB afgelopen voorjaar 
de Bollenvogelbingo. Op een ansichtkaart, die in 
heel Nederland beschikbaar was, kon iedereen 
kijken of hij vijf bollenvogels kon spotten. Er is bo-
ven verwachting positief gereageerd op deze actie 
in de media; de actie leidde tot enorm veel leuke 
reacties. De bingo werd zelfs ‘nieuws van de dag’ 
in de Telegraaf. Uit de inzenders zijn vijf winnaars 
getrokken, die eind juni bericht hebben gehad. Zij 
ontvingen de Vogelgids voor de jeugd en een mooie 
tas met afbeeldingen van de vogels erop.

✔ Irisdag op Moederdag  
Tijdens moederdag werden niet alleen moeders in 
het zonnetje gezet, maar ook de iris. 8 mei is immers 
de dag waarop de KAVB inmiddels traditiegetrouw 
aandacht vraagt voor ‘Nationale Irisdag’. Ook dit jaar 
is de vereniging er weer in geslaagd deze feestdag tot 
een mooi succes te maken op de radio en op televisie 
in ‘De Grote Tuinverbouwing’. In samenwerking met 
Giel Beelen zijn er op social media honderden moeders 
met de naam Iris genomineerd. De vijf winnende Iris-
sen kregen een prachtig boeket thuisbezorgd. 
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7. Lastendruk 
en bureaucratie

✔ Weg met overbodige wet- en  
regelgeving
Regeldruk houdt ondernemers van het on-
dernemen af en zorgt voor veel frustratie. On-
dernemers zijn steeds meer tijd én geld kwijt 
aan administratieve lasten die voortkomen uit 
de huidige Nederlandse en Europese wet- en 
regelgeving. Ook niet-wetgeving gerelateer-
de zaken als bijvoorbeeld certificering leiden 
tot steeds meer lastendruk. De KAVB zet zich 
dagelijks in om de bestaande lastendruk te 
verminderen en nieuwe belastende wet- en 
regelgeving te voorkomen. In 2022 is door de 
vereniging vooral ingezet op het zo werkbaar 
mogelijk krijgen van nieuwe wetsvoorstellen. 
Hierbij ging het onder andere over het 7e ac-
tieprogramma Nitraatrichtlijn, het stikstofdos-
sier en de aangescherpte azolenregelgeving.  

Agenda

✔ Agenderen problematiek bij beleidsmakers en 
politiek.

✔ Inzet op wet- en regelgeving op basis van vertrouwen 
in plaats van wantrouwen. Ruimte voor initiatieven 
als zelfkeur en auditen.

✔ Inzet op samenwerking en gemeenschappelijke 
doelstellingen in plaats van controle en sanctioneren. 

✔ Jaarvergaderingen weer gehouden
Na twee jaar met weinig fysieke bijeenkomsten 
vanwege de coronapandemie, zijn in 2022 weer 
een flink aantal grote bijeenkomsten georga-
niseerd. Zo vond op 1 juni de Dag van de Tulp 
plaats bij Vertify in Zwaagdijk, gelijktijdig met 
een open dag van Vertify. Daarbij was onder 
meer aandacht voor de voortgang van het pro-
ject De Groene Tulp. 
Twee weken later werd de Leliedag in Emme-
loord gehouden. Centraal stond daar de over-
gang naar een groenere teelt, bijvoorbeeld door 
het ecologisch telen van lelies of door een systee-
maanpak om de teelt duurzamer te maken.

De jaarvergadering van de KAVB-productgroep 
Zantedeschia werd gehouden tijdens de open da-
gen voor dit gewas in het Noordelijk Zandgebied. 
De iristelers bezochten de Bloembollenkeurings-
dienst en de productgroepen Narcis en Bijzon-
dere Bolgewassen combineerden hun jaarver-
gadering met de gecombineerde show van beide 
gewassen, half april. Hier werd ook bekendge-
maakt dat Frans Veul sr. de winnaar is geworden 
van de Karel van der Veek Wisseltrofee voor zijn 
verdiensten voor de narcissensector.

✔ Hoge dekkingsgraad voor de KAVB
Een belangrijke graadmeter voor de positie van 
de KAVB als belangenbehartiger is het areaal 
bloembollen dat bij de vereniging is aangeslo-
ten. Deze dekkingsgraad is belangrijk voor bij-
voorbeeld de positie die de KAVB inneemt in 
de Werkgeverscommissie. Omdat de dekkings-
graad met zo’n 75% hoog is, wordt de KAVB aan-
gemerkt als representatief voor de sector. In 2022 
is het areaal dat de vereniging vertegenwoordigd 
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8. Communicatie binnen onze sector

Agenda

✔ Ontwikkelen van een app voor leden met het 
laatste nieuws, agenda, diensten etc.

✔ Toekomststrategie vakblad Greenity ontwikkelen 
en uitvoeren.

✔ Leden beter informeren over het proces van 
belangenbehartiging door uit te leggen hoe 
resultaten zijn behaald en waarom doelen soms 
niet zijn bereikt.

✔ Ontwikkelen initiatieven om nieuwe leden te 
werven en communicatie met niet-leden.

✔ De KAVB is herkenbaar als kenniscentrum voor 
zowel de sector als de omgeving.

Gebruik ook  
de KAVB app 

 

verder toegenomen. Nieuwe leden waren gezamenlijk 
goed voor 600 ha bloembollen. Die aanwas versterkt 
de positie van de vereniging in gesprekken met partijen 
binnen en buiten de land- en tuinbouw. De KAVB heeft 
ten opzichte van andere agrarische belangenbehartigers 
een van de hoogste dekkingsgraden. 

✔ Steeds meer gebruikers KAVB-app
Sinds 1 april 2021 heeft de KAVB zijn eigen app. Op deze 
manier houdt de vereniging de leden op de hoogte van 
de eigen activiteiten en de ontwikkelingen waarbij de 
vereniging betrokken is. Leden die er gebruik van ma-
ken zijn hiermee als eerste op de hoogte van het nieuws. 
Eind 2022 gebruikten al meer dan driehonderd leden de 
app die in dat jaar door gebruikers ruim 22.000 keer is 
geopend. Dat is 30% meer dan het jaar ervoor! Leden 
die gebruik maken van de app zijn enthousiast over de 
gebruiksvriendelijkheid en de grote hoeveelheid aan 
informatie.

✔ Nieuwe uitgever Greenity 
Per 1 juli 2022 is Hortipoint in Leiden de nieuwe uitge-
ver van het vakblad Greenity. Tot die tijd gaf de KAVB 
samen met CNB dit vakblad en haar voorganger Bloem-
bollenVisie uit. Reden voor het onderbrengen van het 
vakblad bij een nieuwe uitgever was voor de KAVB en 
CNB dat de exploitatie de laatste jaren in de rode cij-

fers terecht was gekomen. Voor beide uitgevers reden 
om na te gaan hoe de toekomst van de vakinformatie in 
de bloembollensector kon worden gewaarborgd. KAVB 
en CNB zijn namelijk beide van mening dat goede va-
kinformatie essentieel is voor de bloembollensector. 
In Hortipoint werd een nieuwe uitgever gevonden die 
Greenity graag wilde toevoegen aan de reeks vakbladen 
die het bedrijf al uitgeeft in de sierteeltsector. Met deze 
koerswijziging blijft een onafhankelijke vakblad behou-
den voor de toekomst. 
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9. Structuur KAVB

✔ Milieuplatform kiest voor nieuwe strategie
Sinds 1989 kent de bloembollensector het Milieuplat-
form. In 2022 is door de leden van het Milieuplatform 
nagedacht over een nieuwe werkwijze. Gekozen is 
voor een nieuwe opzet waarbij het Milieuplatform 
gaat werken met het instellen van specifieke ad-hoc 
groepen ondernemers als zich een probleem of kans 
voordoet. In 2022 is met deze opzet geëxperimenteerd 
toen de KAVB in actie kwam tegen het 7e Actiepro-
gramma Nitraatrichtlijn. Ondernemers met kennis 
over dit onderwerp hebben samen met deskundi-
ge adviseurs een hele belangrijke bijdrage geleverd 
om de negatieve gevolgen van deze richtlijn voor de 
bloembollensector zo klein mogelijk te maken. Mede 
dankzij dit succes stemde het Hoofdbestuur van de 
KAVB eind 2022 in met de nieuwe werkwijze. 

✔ KAVB Kringen: door decentralisatie 
steeds meer werk in de regio
Door de keuze van de landelijke overheid om meer 
zaken neer te leggen bij de provincies komen er 
steeds meer onderwerpen én werkzaamheden af op 
de kringbesturen. Omdat veel van deze onderwerpen 
grote gevolgen kunnen hebben voor de bedrijven in 
de regio is het van belang om deze onderwerpen tijdig 
in het vizier te hebben en alert op te treden. De KAVB 
werkt hierbij nauw samen met LTO. Het afgelopen 
jaar speelde o.a. de volgende zaken:
— Actiegroep meten=weten heeft in alle provin-

cies handhavingsverzoeken ingediend voor o.a. 
bloembollenbedrijven in de buurt van N2000 
gebieden. Met deze verzoeken wil de actiegroep 
afdwingen dat provincies handhavend optreden 
tegen de teelt van met name lelies. Afgelopen jaar 
heeft de rechtbank Noord-Nederland het verzoek 
van meten=weten afgewezen. KAVB en LTO on-
dersteunen de juridische procedures inhoudelijk.

— In veel regio’s is de druk op grond hoog. Goe-
de bollengrond wordt onttrokken voor andere 
bestemmingen, terwijl daar geen vervangen-
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de grond voor terugkomt. In 2022 is hierover in 
meerdere kringen meermalen gesproken in met 
name de kringen Kennemerland, Bloembollen-
streek en Noordelijk Zandgebied. Op initiatief van 
KAVB en LTO werden de gedeputeerden Ilse Zaal 
(Noord-Holland) en Meindert Stolk uitgenodigd 
voor een werkbezoek. In kring Bloembollenstreek 
werd een bustour met raadsleden en wethouders 
uit de vijf Bollenstreekgemeenten georganiseerd. 
Ook Commissaris van de Koning Jaap Smit kwam 
in de Bollenstreek op bezoek. Hij was te gast bij 
W.A.M. Pennings, waar hij werd geïnformeerd 
over de ontwikkelingen in de sector.

— Nationaal Programma Landelijk Gebied (NPLG). 
De overheid wil de natuur versterken, stik-
stofuitstoot verminderen en de waterkwaliteit 
verbeteren. De provincies gaan samen met be-
langhebbenden, waar onder telers, op zoek naar 
oplossingen per gebied. Deze gesprekken vormen 
de basis voor de gebiedsprocessen in de provin-
cies. Uiterlijk 1 juli 2023 moeten de plannen van de 
provincies worden ingeleverd bij het rijk. Vanuit 
de diverse kringbesturen wordt inbreng geleverd.

✔ Werken met toekomstscenario’s interes-
sant voor productgroepen KAVB
In 2020 ging de Productgroep Tulp voor het eerst in 
gesprek met futuroloog Jan Nekkers over de toekomst 
van de tulp. Centraal stond de vraag welke scenario’s 
mogelijk zijn en hoe kun je hiermee om kunt gaan. 
Najaar 2022 vond een derde sessie met hem en met 
gastspreker Yousri Mandour plaats. De bestuursleden 
hebben met elkaar nagedacht over een nieuwe tul-
penteelt met een beperkt aantal middelen, duurzaam 
telen en een goed imago. De deelnemers kijken terug 
op een interessant traject met veel stof tot nadenken.

Agenda

✔ Regionale kringen:
• Samen met LTO de behoefte aan (ontwikkelings)

ruimte van ondernemers te verankeren binnen 
de provinciale en gemeentelijke omgevingsvisies 
(regionaal maatwerk).

• Beschikbaar houden van voldoende kwalitatief goed 
bloembollenareaal.

• Mobiliseren en stimuleren van ondernemers(groepen) 
om deel te nemen aan regionale projecten ter 
verduurzaming van de bedrijven o.a. op het gebied van 
water, energie en gewasbescherming.

• Betrekken / werven van niet-leden via activiteiten van 
kringen. Organiseren van huiskamerbijeenkomsten.

✔ Vaktechnische product- en vakgroepen:
• Opstellen van toekomstscenario’s en actieplannen voor 

in eerste instantie de gewassen tulp, lelie en narcis. 
• Opstellen en uitvoeren van een agenda voor het 

Milieuplatform. Aansluiting bij uitvoering programma 
Vitale teelt 2030. 

Ambitie van de KAVB
Een optimaal functionerende, professionele en goed op 
elkaar afgestemde bestuurlijke organisatie en werkorga-
nisatie. Korte lijnen, transparante besluitvorming, goede 
informatiestromen en krachtige belangenbehartiging. 
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10. De KAVB kan het 
niet alleen

Agenda

✔ Proactieve samenwerking met partners en overheden 
binnen en buiten de bloembollensector. 

✔ Samen met Anthos, BKD, NVWA en het Ministerie 
van LNV werken aan een probleemloze markttoegang 
binnen de EU en naar Derde landen.

✔ Samen met LTO lobbyen voor sector overstijgende 
onderwerpen.

✔ Samen met Plantum werken aan onderwerpen op het 
gebied van intellectueel eigendom, kwekersrecht en 
naamgeving.

✔ Samenwerking op onderzoeksgebied met 
onderzoeksinstellingen, universiteiten, de BO Sierteelt 
en de BO Akkerbouw. 

De KAVB vind het daarnaast uitermate belangrijk dat 
het geld van de ondernemers goed wordt besteed en 
de telers waar voor hun geld krijgen. Vandaar dat ook 
samengewerkt wordt met de overheid via zogenaam-
de Publiek Private Samenwerkingsprojecten. Hierbij 
dragen zowel de overheid als de sector financieel in bij. 

✔ Markttoegang vraagt om samenwerking
Voor een product dat voor het grootste deel buiten Ne-
derland terechtkomt, is het probleemloos exporteren 
naar andere markten essentieel. Vragen die daarbij 
aan de orde komen liggen vaak op het terrein van ge-
wasgezondheid, ziekten en plagen. Om tot een goede 
beantwoording te komen, werkt de KAVB op dit ter-
rein intensief samen met collega-brancheorganisatie 
Anthos, de Bloembollenkeuringsdienst, de NVWA en 
het ministerie van LNV. Op het moment dat er acute 
problemen zijn worden deze gezamenlijk opgepakt en 
uitgewerkt. 

✔ Gezamenlijke lobby voor sector  
overstijgende onderwerpen 
Op het moment dat een onderwerp voor meerdere 
sectoren van groot belang is, zoekt de KAVB partners 
op om samen tot resultaat te komen. Zo werd in 2022 
nauw samengewerkt met collega brancheorganisaties 
als LTO en Glastuinbouw Nederland op belangrijke 
dossiers als het 7e actieprogramma Nitraatrichtlijn, 
het behartigen van de belangen van werkgevers, het 
Nationaal Programma Landelijk Gebied (NPLG), de 
toelating van gewasbeschermingsmiddelen en ruim-
telijke ordening. Ook in geval van nood weten we el-
kaar te vinden. Na de oprichting van een gezamenlijk 
crisisteam voor corona werd in 2022 een gezamenlijk 
crisisteam Energie ingericht om oplossingen te zoeken 
voor de problematiek van de hoge gasprijs. Op deze 
manier wordt dubbel werk voorkomen, zijn we samen 
sterk en kunnen betere resultaten geboekt worden.

✔ Samen sterk bij onderzoek
Met het verkrijgen van de Algemeen Verbindend Ver-
klaring voor de Bloembollenteelt komt financiering 
beschikbaar voor de uitvoering van een meerjarig 
onderzoeksprogramma. Hiermee is het nu ook voor 
de bollensector mogelijk geworden om deel te ne-
men aan meer fundamenteelt gewas overschrijdend 
onderzoek samen met andere De bollensector heeft 
immers veel raakvlakken met de akkerbouw en de 
glastuinbouw. Ook werkt de KAVB op onderzoeks-
gebied nauw samen met partners binnen de bloem-
bollenketen als Anthos, de in- en verkoopbureaus, 
de Keukenhof en de BKD. In 2022 zijn via de nieuwe 
Stichting Bloembollenonderzoek 4 gezamenlijke on-
derzoeksprojecten gestart.

Ambitie van de KAVB
Een krachtige, gezamenlijke en succesvolle  
belangenbehartiging voor en door de gehele  
bloembollensector.Elkaar versterken door  
samenwerking en het delen van kennis.
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11. Diensten voor leden

✔ Nieuw geregistreerde cultivars
In 2022 zijn in totaal 305 nieuwe cultivars door de 
KAVB geregistreerd. Deze nieuwe cultivars zijn alle-
maal opgenomen in een aparte brochure die wordt 
meegestuurd als bijlage van vakblad Greenity. De 

KAVB houdt alle registraties 
bij in de Database Siergewas-
sen die het afgelopen jaar zo-
wel voor leden als niet-leden 
toegankelijk is. Van steeds 
meer cultivars is er een af-
beelding beschikbaar. Dat is 
belangrijk om nog beter de 
identiteit te bepalen van een 
cultivar. Aan het eind van 
2022 bevatte deze database 
ruim 11.000 afbeeldingen, 
een toename met 320 foto’s 
ten opzichte van 2021. Als de 
KAVB een nieuwe cultivar re-
gistreert, dan krijgt deze ook 
een Edibulbcode. Daarmee is 

het mogelijk om cultivars digitaal te verhandelen. In 
2022 verstrekte de KAVB 570 Edibulbcodes. Tevens 
werden er 310 gewijzigd en 85 afgewezen.

✔ Uitspraken Scheidsgerecht in database
Het Scheidsgerecht voor de Bloembollensector doet 
uitspraken in geschillen tussen kopers en verkopers 

van bloembollen. Deze uitspraken kunnen van belang 
zijn voor de uitleg van afspraken die partijen met el-
kaar maken. Om die reden heeft de KAVB uitspraken 
van de afgelopen decennia gedigitaliseerd en in een 
database ondergebracht. Sinds 2021 kent het Scheids-
gerecht vier eigenaren, waaronder de KAVB. Uitspra-
ken die sindsdien zijn gedaan, zijn in 2022 ook toege-
voegd aan deze database, die alleen voor leden van de 
KAVB toegankelijk is. 

✔ KAVB-bibliotheek levert bijdrage aan  
7e Actieplan
De bibliotheek van de KAVB bevat veel informatie 
over allerlei aspecten van de bloembollenteelt en 
-handel. Die kennis is niet alleen bruikbaar voor indi-
viduele ondernemers, maar ook als er sectorbelangen 
op het spel staan. In 2022 kon met documentatie uit 
de KAVB-bibliotheek waardevolle informatie worden 
verzameld over de teelt en bemesting van bloembol-
len. Deze informatie was nodig om de overheid ervan 
te overtuigen dat de voorgestelde maatregelen in het 
7e Actieprogramma Nitraatrichtlijn niet realistisch 
waren voor de sector. Artikelen uit vakbladen en on-
derzoeksrapporten waren samen met de inbreng van 
ondernemers de basis voor een voorstel om de plan-
nen van de overheid aan te passen. 

✔ Monsters blijven van grote waarde
Het nemen van een monster dat wordt opgeplant op 

Check hier welke 
nieuwe cultivars 

in 2022 zijn 
geregistreerd.

 

Feiten & cijfers  Monstername

Totaal tulp: 632 monsters

Totaal lelie: 152 monsters

372

6
Gladiolen

18
Narcissen

164
Tulpen

5
Zantedeschia

55
Lelies

53
Dahlia’s

Monstername feiten en cijfers: Er zijn in 2019 766 monsters getrokken, 
verdeeld over 572 tulp en 194 lelie. Van deze monsters zijn er:
249 opgeplant
491 getoetst in een laboratorium
26 overig

Monstername
In 2022 zijn in totaal 724 monsters 
genomen door correspondenten 
van het Scheidsgerecht. De verdeling 
over de gewassen was als volgt:
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Agenda

✔ Voortzetten van de mogelijkheid om nieuwe 
rassen te laten registreren bij de KAVB en het 
ontzorgen van leden rondom dit proces.

✔ De mogelijkheid om gebruik te maken van een 
gezamenlijk Scheidsgerecht.

✔ Gebruik maken van de kredietverzekering 
speciaal voor KAVB leden.

✔ Organiseren van speciale bloemenkeuringen.

Ambitie van de KAVB
De leden stimuleren om gebruik te maken van de kennis, 
het netwerk en de organisatie van de KAVB. 

de KAVB-proef- en monstertuin of wordt getoetst 
bij BQ Support is voor veel leden van groot belang. 
De KAVB ziet dat het aantal opplantmonsters en vi-
rustoetsmonsters onverminderd groot blijft. Ook 
niet-leden maken in toenemende mate hiervan ge-
bruik. In 2022 werden iets minder bolgewassen be-
oordeeld vanwege registratie. Het afgelopen jaar is 
ook gestart met het verder professionaliseren van de 
werkwijze bij het nemen van monsters door corres-
pondenten. Zo is onder andere gestart met een nieu-
we werkwijze facturatie bemonsteringskosten

✔ Speciale bloemenkeuringen weer van start
Na een periode zonder bloemenkeuringen zijn in 2022 
weer speciale keuringen gehouden. De keuringen 
werden georganiseerd bij IGH in Schagen, de CNB 
Floratuin in Julianadorp en bij CNB in Lisse. De we-
kelijkse bloemenkeuringen zijn niet georganiseerd. 
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